

X195型柴油机活塞结构尺寸对其性能的影响研究

Effect of Piston Structure and Size on the Performance of the X195 Diesel Engine

投稿时间: 1998-7-3

稿件编号: 19990120

中文关键词: X195型柴油机, 活塞结构, 摩擦损失, 发动机性能

英文关键词: X195 diesel engine, piston structure, frictional loss, engine performance

基金项目:

作者	单位
李冠峰	河南农业大学
李隧亮	河南农业大学
王新威	河南农业大学

摘要点击次数: 6

全文下载次数: 18

中文摘要:

分析了活塞结构对发动机动力性和经济性的影响,对X195型柴油机的活塞结构进行了改进,设计采用了3种方案,并在原机上只换用活塞,其它条件不变进行了发动机台架试验.结果表明:进一步将原节能活塞的环数由4个减少为3个,将3道气环改为2道气环,并加大活塞顶部直径尺寸,改进补偿槽尺寸,同时将活塞裙部缩短,裙部的凹台形改变为锥形,可减少摩擦面积,改善润滑条件,有效地减少摩擦损失,使发动机的最大输出功率提高最大达4.57%,降低耗油率最大达9.34%。

英文摘要:

The effect of piston structure and size on the power and economy performance of the engine was analyzed. The piston structure of the X195 diesel engine was reformed and 3 types reformed piston were used to make test bed test. The test was made with in the same condition except to change the piston. The results showed by changing that the original design of 4 piston ring slots to 3 ones, changing 3 gas rings into 2 ones, increasing the top diameter of the piston, informing the compensating slot, reducing the length of the piston skirt, and changing the step form of the piston skirt into taper, the friction area can be reduced, the lubricate condition of the piston can be ameliorated, the frictional loss was effectively reduced, so that the maximum output power of the engine can go up 4.57%, and the rate of fuel consumption can reduce by 9.34%.

[查看全文](#)

[关闭](#)

[下载PDF阅读器](#)

您是第607235位访问者

主办单位: 中国农业工程学会 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计